

April 2024

We are pleased to share an opportunity for creative writers through the **James Bartleman Indigenous Youth Creative Writing Award**.

Each year, the award program recognizes up to six (6) Indigenous youth for their creative writing talent. Creative writing pieces may include (but are not limited to): short stories, poems, essays, plays, songs, or even comic strips, as long as they are original works created by the student.

A junior student (12 years old and younger) and a senior student (13 to 18 years old) are chosen from each of the following geographic categories:

- fly-in community
- on reserve
- off reserve (do not live in a fly-in community or on a reserve)

All submissions are reviewed and recipients are selected by an independent selection committee.

Recipients receive a cash award of \$2,500 each.

To submit a creative writing piece for this award:

1. Visit <https://www.ontario.ca/page/honours-and-awards-arts-and-literature>
2. Read the eligibility criteria and instructions carefully
3. Follow the link to the Ontario Honours and Awards Portal
4. Create an account (or sign in for returning users) on the Ontario Honours and Awards Portal
5. Submit your application

The deadline for application is May 31, 2024.

If you have any questions or would like additional information, please contact Irith Alterescu, Program Lead, at Irith.Alterescu@ontario.ca or 437-218-5661.

If you know of young Indigenous students who have creative writing talents, please encourage them to make a submission.

Thank you for your attention to this important recognition program.

Sincerely,

Ontario Honours and Awards Secretariat

Avril 2024

Nous avons le plaisir de vous faire part d'une opportunité pour les écrivains créatifs par le biais du **Prix James Bartleman pour la création littéraire des jeunes Autochtones**.

Chaque année, le prix honore jusqu'à six (6) jeunes Autochtones pour leur talent en composition écrite. Tous les genres sont acceptés : des nouvelles, des poèmes, des essais, des pièces de théâtre, des chansons, voire même des bandes dessinées, à condition que ces œuvres soient inédites et créées par l'élève elle-même ou lui-même.

Une ou un élève de 12 ans et moins et une ou un élève de 13 à 18 ans sont choisis dans chaque catégorie géographique :

- Les élèves habitant dans une communauté accessible par avion
- Les élèves habitant dans une réserve
- Les élèves habitant ni dans une communauté accessible par avion, ni dans une réserve

Un comité de sélection indépendant examine les soumissions et choisi les récipiendaires.

Les récipiendaires reçoivent 2 500 \$ chacun.

Voici quoi faire pour soumettre une composition écrite pour ce prix :

1. Consultez le site <https://www.ontario.ca/fr/page/distinctions-et-prix-arts-et-litterature>
2. Lisez attentivement les critères d'admissibilité et les instructions
3. Suivez le lien vers le portail des candidatures des distinctions et prix de l'Ontario
4. Créez un compte (ou connectez-vous pour les utilisateurs récurrents) sur le portail des candidatures
5. Soumettez votre application

La date limite de soumission des applications est le 31 mai 2024.

Si vous avez des questions ou souhaitez obtenir des informations complémentaires, veuillez contacter Irith Alterescu, chargée de programme, à Irith.Alterescu@ontario.ca ou au 437 218-5661.

Si vous connaissez de jeunes élèves Autochtones doués en écriture, veuillez les encourager à poser leur candidature.

Je vous remercie de l'attention que vous accordez à ce programme de reconnaissance important.

Cordialement,

Secrétariat des distinctions et prix de l'Ontario